

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-98-99-43]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 11, 1998 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

D. Adam  
C. Biggs  
D. Clipsham (Chair)  
M. Dias-Tatilon  
A. Hopkins  
J.-C. Jaubert  
L. Lewin  
G. Moyal  
J. Savary  
R. Simmons

A. Baudot  
F. Boudreau  
D. Cooke  
E. P. Fowler  
M. Horn  
P. Karch  
E. Mahant  
N. Naiman  
C. Séguinot  
C. Tatilon

Procès-verbal de la séance régulière du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 11 décembre 1998 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

C. Besnard  
P. Bourdin  
J. Crozier  
I. Gentles  
M. Janta  
C. Klein-Lataud  
S. McCullugh  
E. Roventa  
M.-F. Silver

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair reminded members to get a copy of the document at the door (from the Search Committee for a new Principal).

### 2. Minutes of the previous meeting

The minutes of the Friday, November 20, 1998 meeting contained in document FC-98-99-33 were approved.  
(Simmons/Gentles)

### 3. Matters arising from the minutes

There were none.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président rappelle aux membres de se procurer une copie du document déposé à la porte (de la part du Comité de sélection pour une nouvelle principale ou un nouveau principal).

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

Le procès-verbal de la séance du vendredi 20 novembre 1998, paru dans le document FC-98-99-33, est approuvé.  
(Simmons/Gentles)

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

##### ♦ **Principals' Remarks**

The Principal noted that once again a Glendon student, namely, Ed Gillis had been short-listed for the Rhodes Scholarship. However, another York student was awarded the scholarship.

The Principal also informed Council that York University recently signed an exchange agreement with the University of La Sorbonne in Paris.

##### ♦ **Georges Moyal**

G. Moyal noted that he had been informed by D. Joly that the “mini-courses” to be offered in February 1999, would also be open to anglophone students. He strongly encouraged faculty members to get involved.

G. Moyal also invited his colleagues to encourage their students to participate in the “Take Glendon Home” activity scheduled over the reading week in February.

##### ♦ **Claude Tatilon**

C. Tatilon informed members of Council that Professor Dorin Uristescu had been awarded the “Grand Prix de l’Académie Roumaine”.

#### 4. Communications et questions diverses

##### ♦ **Remarques de la principale**

La principale signale qu’une fois encore un étudiant de Glendon, Ed Gillis, a été sélectionné pour la bourse Rhodes. Toutefois, c’est un autre étudiant de York qui a obtenu la bourse.

De plus, la principale informe le Conseil que l’université York vient récemment de signer un accord d’échange avec l’université de la Sorbonne, à Paris.

##### ♦ **Georges Moyal**

G. Moyal indique qu’il a été informé par D. Joly que les mini-cours qui vont être offerts en février 1999 seront également ouverts aux étudiants anglophones. Il encourage fortement les membres du corps enseignant à participer à cette activité.

G. Moyal invite ses collègues à encourager leurs étudiants à participer à la campagne « Emmenez Glendon chez vous », prévue pour la semaine de lecture, en février.

##### ♦ **Claude Tatilon**

C. Tatilon informe les membres du Conseil que le professeur Dorin Uristescu a reçu le Grand Prix de l’Académie Roumaine.

## 5. Reports from Standing Committees

### (a) CASTL

- Programme in Business Economics within the Economics Department – [FC-98-99-34]

J.-C. Jaubert introduced the proposal and moved for its approval. He noted that it had been amended in light of the discussions which took place at the previous Council meeting in November.

J. Savary briefed Council on the changes made to the proposal, and pointed out that the programme would be among the best as long as flexibility is concerned.

E. Roventa expressed his concerns about the fact that students would be expected to be familiar with standard computer applications programs, while not being required to have completed GL/COSC1960 3.0 and GL/COSC1970 3.0 Introduction to Computer Usage I and II respectively. He subsequently moved that the requirements be amended in order to add the above courses to the list of required courses. He was seconded by M. Janta.

The Chair ruled the amendment acceptable, but he was challenged by A. Hopkins.

## 5. Rapports des Comités permanents

### (a) CNAP

- Programme d'économie et commerce du Département de science économique

J.-C. Jaubert présente la proposition et propose qu'on l'approuve. Il note qu'elle a été amendée, suite aux discussions tenues lors de la séance précédente du Conseil, en novembre.

J. Savary donne un résumé des changements apportés à la proposition et souligne que le programme promet d'être parmi les meilleurs en ce qui concerne la flexibilité.

E. Roventa exprime ses inquiétudes parce qu'on s'attend à ce que les étudiants connaissent déjà les logiciels informatiques et qu'ils n'aient pas à suivre les cours GL/COSC1960 3.0 et GL/COSC1970 3.0 Introduction à l'application des ordinateurs I et II respectivement. Il propose donc que les exigences soient amendées de façon à ajouter à la liste des cours requis les cours mentionnés ci-dessus. Il est secondé par M. Janta.

Le président accepte de recevoir l'amendement, mais il est contesté par A. Hopkins.

The question was called, and the Chair's ruling was upheld (15/4).

A debate on the motion to amend the requirements for the Programme ensued. Following discussions, the question was called and the motion was defeated.

D. Cooke proposed a friendly amendment to the text, on page 2 of the proposal: under item Consultation, 5<sup>th</sup> line, to read: "Second, the programme will take advantage of the liberal arts setting which characterizes Glendon College. Students will be expected to take courses emphasizing critical approaches to subject-matter, in both written and oral modes." Council agreed to the amendment.

The question was then called to vote on the Proposal for a Programme in Business Economics within the Economics Department and the motion carried.

- Pass/Fail Alternative Grading Option - [FC-98-99-35]

The formal text on the "Pass/Fail Grading Option" to be published in the Glendon section of the next York University Undergraduate Programmes Calendar was received for information only.

On passe au vote et la décision du président est maintenue. (15/4).

On passe à un débat sur le texte de l'amendement à la motion. Suite aux discussions, on passe au vote, et la motion est défaite.

D. Cooke propose un amendement amical au texte, à la page 2 de la proposition, sous le point « Consultation », La 5e ligne devrait se lire : « Second, the programme will take advantage of the liberal arts setting which characterizes Glendon College. Students will be expected to take courses emphasizing critical approaches to subject-matter, in both written and oral modes. » Le Conseil accepte le changement.

On passe ensuite au vote de la proposition du Département de science économique de créer un programme d'économie et commerce. La motion est approuvée.

- Option réussite/échec – [FC-98-99-35]

Le texte officiel pour l'option réussite/échec qui sera publié dans l'annuaire du Collège universitaire Glendon est présenté au conseil pour information seulement.

**(b) Curriculum Committee**♦ **Curriculum Submissions**

Submissions received from the following Departments were **approved**.

- Economics – FC-98-99-36
- English – FC-98-99-37
- French Studies – FC-98-99-38
- History - FC-98-99-39
- Multidisciplinary Studies FC-98-99-40
- Philosophy - FC-98-99-41

However, the course # **GL/HIST1200 6.0 (EN) The Roots of World Civilization** from the History Department was the subject of extensive discussion before being approved. A motion to refer the course back to the Committee was **defeated** (9/16/2). M. Horn requested that his abstention be recorded.

**(b) Comité des programmes d'études**♦ **Soumissions de cours**

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées**.

- Economie – FC-98-99-36
- Anglais – FC-98-99-37
- Études françaises – FC-98-99-38
- Histoire - FC-98-99-39
- Études pluridisciplinaires FC-98-99-40
- Philosophie FC-98-99-41

Toutefois, le cours numéro **GL/HIST1200 6.0 (EN) The Roots of World Civilization** du Département d'histoire a donné lieu à un long débat avant d'être approuvé. Une motion de renvoi du cours devant le comité des programmes a été **défaite** (9/16/2). M. Horn demande que son abstention soit notée.

**(c) Nominations Committee**

It was noted that J. **Gonda** had been elected to sit on the Tenure and Promotion Committee for the year 1998-99.

**(c) Comité des mises en candidature**

On annonce que J. **Gonda** a été élu pour siéger au comité de Promotion et permanence pour l'année 1998-1999.

**(d) Policy and Planning Committee**

A. Hopkins reported the following:

- PPC would be considering, in the new year, the proposals in response to its memo re: “Areas of Growth” and would report back to Council on its deliberation.
- With regards to Academic Planning, PPC would be trying to set up individual meeting with the Chairs and Coordinators before moving to a wider forum if required.

**(d) Comité de direction et planification**

A. Hopkins indique que :

- Le CDP examinera dans la nouvelle année les propositions soumises en réponse à sa note de service ayant pour objet « les domaines de croissance » et informera le Conseil de sa décision.
- En ce qui concerne le plan académique, le CDP essaiera d’organiser des rencontres individuelles avec les directeurs et coordinateurs avant d’organiser un plus grand forum si nécessaire.

**6. Report from Special Committees****(a) Development Committee**

A. Hopkins reported that the Development Committee was moving as fast as possible to consider all the issues pertaining to Glendon’s situation. A report had been provided at the December Senate meeting.

He also noted that:

- The Development Committee would be meeting with the Liaison Staff to discuss “Recruiting”.
- The Development Committee received for its consideration a request to consider a tenure track appointment in Work and Study in order to ensure the continuation of this programme.

**6. Report from Special Committees****(a) Comité de développement**

A. Hopkins rapporte que le comité de développement travaille aussi vite que possible pour étudier les questions concernant la situation de Glendon. Un rapport a été soumis au sénat lors de la séance du mois de décembre.

Il note aussi que :

- Le comité de développement rencontrera le personnel du département de Liaison pour discuter des questions de recrutement.
- Le comité de développement a reçu une requête pour examiner une demande pour un engagement à temps plein pour assurer la continuation du programme Travail et étude.

**(b) Search Committee for a New Principal**

Copy of a letter from D. Hobson, the Chair of the Search Committee, dated December 10, 1998 together with a first draft of the advertisement for the position was received by Council.

The letter gave a status report on the Search and also noted the Committee's intention to meet with a number of consituencies in January in accordance with the Rules and Procedures for a Search for a New Principal.

A few amendments were suggested for the advertisement and M. Horn undertook to inform the Chair of the suggestions.

**(c) Comité de sélection pour une nouvelle principale ou un nouveau principal**

Le conseil accuse réception d'une copie d'une lettre de D. Hobson, présidente du Comité de sélection, datée du 10 décembre 1998, ainsi que de la première ébauche de l'annonce pour le poste.

La lettre donne un rapport du travail accompli par le comité et indique aussi son intention de rencontrer divers groupes au mois de janvier, conformément aux règlements et procédures pour la sélection d'une nouvelle principale ou un nouveau principal.

Quelques changements sont suggérés à l'annonce et M. Horn est chargé d'informer la présidente des suggestions proposées.

**7. New Business**

- Motion re: Voting Procedures – [FC-98-99-42]

The following motion was moved and seconded by J.-C. Jaubert and A. Baudot respectively:

That Glendon Faculty Council adopt the following procedure for all its votes conducted by postal ballots:

- the ballots will be exempt from any mark other than the check identifying the choice made by the voter.
- the voter will include its ballot into an unmarked envelope provided by the Council and will seal the envelope.

**7. Affaires nouvelles**

- Motion – Procedure de vote – [FC-98-99-42]

La motion suivante est proposée par J.-C. Jaubert. A. Baudot l'appuie :

Que le Conseil de la faculté de Glendon adopte la procédure suivante pour tous les votes effectués par voie postale :

- le bulletin de vote ne devra porter aucune marque autre que celle désignant le choix effectué par l'électeur ou l'électrice.
- l'électeur ou l'électrice insèrera son bulletin dans l'enveloppe vierge fournie par le Conseil et la cachètera.

- the sealed envelope will be inserted in a larger envelope bearing the name and signature of the voter and sent to Faculty Council.
- the counting of votes will be public.

J.-C. Jaubert briefed Council on the rationale which prompted him to propose the motion, emphasizing on the issues such as democracy, security, confidentiality, and integrity of the process as a whole.

A discussion ensued, and several members expressed their disagreement with changing the voting procedure. It was noted that the current procedure has been working for several decades without any problem, and it would be inadequate to change it at this point.

A. Hopkins, seconded by E. Mahant moved that the motion be referred to the Nominations Committee. Following a debate on the motion to refer, the question was called, and the motion was defeated (8/12).

The question on the motion to change the procedure as contained in document FC-98-99-42 was then called, and the motion **carried**.

## 8. **Adjournment**

The meeting adjourned at 16:10 p.m.

- cette enveloppe non marquée sera transmise au Conseil à l'intérieur d'une autre enveloppe qui devra porter obligatoirement le nom et la signature de l'électeur ou électrice.
- le dépouillement des votes sera public.

J.-C. Jaubert parle des circonstances qui l'ont poussé à proposer la motion. Il souligne que cette motion a pour but de renforcer la démocratie, la sécurité, la confidentialité, et l'intégrité de la procédure dans son ensemble.

On passe à une discussion, et plusieurs membres s'expriment contre le changement de la procédure de vote. On note que la procédure actuelle a fonctionné sans problème durant plusieurs décennies, et il serait inadéquat de la changer en ce moment.

A. Hopkins, secondé par E. Mahant propose que la motion soit envoyée au comité de mises en candidature. Suite à un débat sur la motion de renvoi, on passe au vote, et la motion est **défaite** (8/12).

On passe au vote pour changer la procédure décrite dans le document FC-98-99-42, et la motion est **approuvée**.

## 8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 16 h 10.